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Perbál Község Önkormányzata
Perbál Fő u. 6. 

Telefon: 26 370 350
f e l e l ő s  k i a d ó

Varga László
Perbál Község Polgármestere

a P e r b á l i  H í r m o n d ó

m e g j e l e n i k  H a v o n ta

750  P é l d á n y b a n, 
i n g y e n e s e n.

f e l e l ő s  s z e r k e s z t ő

Tóth Anna
t ö r d e l é s,  n y o m d a i  e l ő k é s z í t é s

Végh Anna
n y o m d a 

Korrekt Nyomda 
H í r d e t é s  f e l v é t e l

szerkesztoseg@perbal.hu
Telefon: 30 320 6949

H I V A T A L I  H Í R E K

Futó  pá l yázatok ,  projektek

A képviselő-testület májusi ülésén beszámolt 
tavalyi tevékenységéről a két önkormányzati 
alapítású alapítvány: a Korszerűbb Iskoláért 
Alapítvány és a Perbál Községért Közalapítvány. 
A beszámolókat a testület elfogadta.

Szintén a májusi ülésen számolt be a 
Közösségi Ház vezetője, Sebestyénné 
Tankovits Anita a Ház tavalyi tevékenységéről. 
A beszámolóból kiderült: számos, - a település 

nagyságához viszonyítva - megfelelő létszámú érdeklődőt vonzó program valósult 
meg a tavalyi év során, a Közösségi Házban működő közösségek továbbra is 
élnek a hely nyújtotta lehetőségekkel; állandó programokat, bálokat, egyéb 
rendezvényeket szerveznek.
Tankovits Anita elmondta: a Közösségi Ház nyitott az új ötletekre, program-
javaslatokra és vár minden újonnan alakuló közösséget is.
A testület a Közösségi Ház beszámolóját elfogadta. 

Az utóbbi évek hagyományát folytatva idén is megrendezi nyári napközis táborát 
a Máltai Szeretetszolgálat. Májusi ülésén döntött a képviselő-testület, hogy 
idén tizenöt gyermek táboroztatásához járul hozzá fejenként 10 ezer Forinttal. 

A testület májusi ülésén részt vett Székely Ferenc, az ÉDV Zrt. vezérigazgatója, 
aki beszámolt a szolgáltató tavalyi tevékenységéről és vázolta új fejlesztési 
elképzeléseiket. A beszámolót a testület elfogadta.

A Zrínyi utca felújítására ad be az önkormányzat pályázatot, immáron sokadik 
alkalommal. Erről is a májusi ülésén határozott a testület. 

Az utóbbi hetekben az önkormányzat megvásárolta a Dózsa utcai ingatlan azon 
részét, ahol a Takarékszövetkezet működött korábban. Így az egész épület 
önkormányzati tulajdonba került, és a tervek szerint egyben lesz hasznosítható, 
mivel a hátsó részben található orvosi rendelő hamarosan átköltözik az 
egészségházba. Mindaddig, míg az épület további sorsa el nem dől 
az ATM a megszokott helyén marad; erről kötött megállapodást 
önkormányzatunk és a Takarékbank. A megállapodás arra is kitér, hogy  
bankautomata akkor is marad a községben, ha az épületnek más funkciója 
lesz a későbbiekben.

A Búcsú téren zajló építkezések miatt az Anna-napi Búcsú idején megszokott 
körhinták és céllövöldék idén új helyen, az iskola alsó udvarán várják majd 
a szórakozni vágyókat. 
A helyszínt a templom alatt megnyitott bejáraton – ahol egykor is volt, 
vagy a Zöldfa utca felől lehet majd megközelíteni.

Májusban a MIndennaPos csaPadéKos Időjárás MIatt 
a tervezettnél lassabban HaladtaK a KIvItelezésI

MunKáK a jelenleg zajló fejlesztéseKen, de a KIvte-
lezőK IgyeKezneK tartanI a HatárIdőKet.
Az iparterület fejlesztése is tovább folytatódott: itt 
jelenleg az utak aszfaltozása történik.

Az iskola bővítés új lendületet kapott. A beruházásra 
kiírt közbeszerzési eljárás beadási határideje június 
elején lejárt, annak értékelése folyamatban van.
Az Egészségház-projekt zajlik: már állnak a második 
szint falai is.

POLGÁRMESTERI TÁJÉKOZTATÓ    
az egészségHáz

borbás taMás
M e z ő ő r

telefon: 30-206-5135

tótH béla 
K ö r z e t i  m e g b í z o t t
telefon: 70-492-0734

F E L H Í V Á S
Perbál Község Önkormányzata 
bérbe adja a tulajdonában lévő, 

Perbál, Fő u. 26. alatti üzlethelyiséget. 
(Walter vendéglő)

A bérbeadás elsődleges célja: színvonalas 
vendéglátóipari egység működtetése.

A helyiségek bérlésén túl, lehetőség van 
a teljes berendezés, gépek, eszközök 

bérlésére, megvásárlására is.

É r d e k l ő d n i :  3 0 /  2 0 5 - 67 9 9

Albérletet keresünk

Perbál Község Önkormányzata 
tartós bérlésre keres 

kertes házat, házrészt Perbálon, 
a rendőrségi körzeti megbízott részére. 
Az ingatlannak alkalmasnak kell lennie 
a kiképzett szolgálati kutya tartására is.
Kérjük amennyiben van ilyen ingatlana, 

vagy tudomása van 
lehetséges megoldásokról 
– keresse a hivatalunkat!
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Ó V O D A I  H Í R E K
TÁJÉKOZTATÓ

Ezúton tájékoztatjuk a kedves szülőket, 
hogy óvodánkban a nyári heti rend, 

napirend az iskolai tanítási időszak végén  
- a nyári iskolai szünettel kezdődik. 

Ettől az időponttól kezdődően a nyári idő-
szakban a csoportok összevontan működnek. 

az óvoda a nyárI IdőszaKban 
2019. júlIus 17-től 

augusztus 10-Ig zárva tart.
nyItás: 2019. augusztus 12-én, Hétfőn

Családi nap az óvodában 
- A Z Ó V O D Á É R T

Május 4-én ismét összefogott a Mézecskalács Óvoda dol-
gozói- és az óvoda szülői szervezete. Idén is megrendeztük a 
családi napot, amelynek célja elsősorban az örömteli együtt-
lét, de amely egyben lehetőséget ad arra, hogy az óvoda 
működését adományainkkal is támogathassuk. 
Így valósulhat meg évente kétszer egy-egy nagyobb kirán-
dulás, így kerülhetett a homokozó fölé homokvédő ponyva 
és napárnyékoló a tavalyi és tavalyelőtti családi napokon 
összegyűlt adományokból. Idén a célunk az volt, 
hogy fejlesztő eszközökre gyűjtsünk, és korszerűsítsük 
az óvoda csoportszobáit.
  2013 óta izgulunk a mindenkori családi napok reggeléig: 
„jaj, csak az eső ne essen!”
  Idén viszont sajnos teljesen biztosak lehettünk a délelőtti 
esőben: egyértelműen az óvoda belső tereiben kellett be-
rendezkednünk. Viszont így kiderült, hogy a Katica 
csoport szobájában éppen elfér egy ugrálóvár, hogy Füzy 
Éva ugyanannyira elvarázsolja a gyerekeket egy kisebb 
csoportszobában is, és a Lévai – Poppre duó kitűnően szól 
a tornateremben is. 

Igaz, hogy a nyáriasan meleg napsütés hiányában kevesebb 
frissítő fogyott a büfében, ám a támogató családok bőven 
adakoztak a zsákbamacskánál és a tombolánál. Az idei büfé 
kínálatához is derekasan hozzájárultak az otthon sütött 
finomságokkal a szülők, bőkezű adományt kaptunk a 
K&K salátáiból, a finom Zimbo virslikből, a Kovács pékség 
péksütijeiből. A helyi zöldség- és élelmiszerbolt is csodála-
tos szövetségesünk a kezdetektől fogva. A Nyakas pincészet 
minden évben megajándékoz bennünket finom boraiból. 
Ezúton is nagyon köszönjük minden támogatónknak a 
rengeteg felajánlást, segítséget, akár adományokkal, akár 
támogatójegyek vásárlásával segítenek! 
  Talán nemcsak fizikai értelemben kerültünk közelebb 
egymáshoz az udvari környezet híján szűkebbre szabott tér-
ben, hanem több beszélgetés is indult, ami nem titkolt célja 
ezeknek az eseményeknek. Ismerkedni, közelebb kerülni, 

mélyíteni a meglévő kapcsolatokat – együtt örülni annak a 
környezetnek, annak a közegnek, amelyben gyermekeink 
örömteljes óvodai éveket élhetnek át.
A gyerekek alig tudtak betelni a csoportszobák kreatív fela-
dataival, amelyekkel az óvónénik készültek. Mikó Hajnalka 
képkeresős játékával próbára tehették magukat az aprók s 
nagyok, és nem csalódtak a csillámtetoválás rajongói sem. 
Az arcfestés sem maradt el: gyönyörű alkotások születtek 
Zsuzsi néni keze alatt.
  A koncert után kezdetét vette a várva várt tombolahúzás, 
ahol a nyeremények személyes és céges felajánlásokból 
készült csomagokként kerültek kisorsolásra. A tortát a 
Kálmán cukrászda támogatásával nyerhette meg a szerencsés 
család, de finomabbnál finomabb borok, kávék, édességek 
sem maradtak ki a csomagokból. Külön köszönet illeti 
Holesné Juhász Csillát, aki idén is rengeteg adománnyal 
segített nekünk, pedig kislánya ebben az évben már 
büszke első osztályos.

Az eseményt a tűzoltóautó látogatása zárta: a gyerekek 
megismerhették, felfedezhették a számukra izgalmas 
járművet, sőt, a korábbi évek nagy sikerű „kamion-
húzásához” hasonlóan el is húzhatták a járgányt.
Köszönjük, hogy az idei családi napon is érezhettük a helyi és a 
szülői közösség támogató erejét, szeretetét!

Paulovkin Boglárka a Szülői Szervezet elnöke

Perbálon az elmúlt választásokhoz 
hasonló eredmények születtek, nagy 
változást nem tapasztalhattunk.
Az országos átlagot (43,37%) jóval 
meghaladó részvételi arány volt; 
46,67%
  Ez azonban – szintén hagyományo-
san – a választókerület 17 települése 
között az egyik legalacsonyabb 
részvételi aránynak számított, hiszen 
voltak olyan települések, ahol a 
60 %-ot is meghaladta: 
Remeteszőlős 66,98 %, Telki 64,09 %.
A két perbáli szavazókör összesített
eredménye a következő lett: 

Az Európa Parlamenti választásokról

Azt meg kell állapítani, hogy ez a 
körzet, a Budakeszi központú, Pest 
megyei 2.számú körzet eléggé speciális 
az országban. Itt egészen más hatások, 
tendenciák fedezhetőek fel, mint más 
körzetekben. 
A részvételi arány kimagasló volt, a 
pártok sorrendje nagyjából azonos, 
de a belső szavazati arányokban sok 

érdekesség mutatkozik. 
Néhány „leg”-et, érdekességet kieme-
lünk az adatsorból:
A Fidesz-KDNP Perbálon érte el a 
legnagyobb győzelmet 62,47 %-al, 
a legkisebb arányt Budaörsön 
42,11 %-al. A DK viszont Budaörsön 
szerepelt a legjobban (18 %), Tökön 
viszont a legrosszabbul (11,15 %). 
A Momentum legjobb eredményét 
Telkin szerezte (24,93 %), a legrosz-
szabbat Zsámbékon (11,24 %). 
A Jobbik Tinnyén érte el a legnagyobb 
arányt (6,32 %), a legkisebbet Per-
bálon (2,47 %). Az MSZP legjobb 
eredménye Budaörsön született 
(7,01 %), a legrosszabb pedig Buda-
jenőn (3,57 %). További érdekesség 
még, hogy a Kétfarkú kutya párt 
három településen éppen csak átlépte 
az 5 %-os határt: Nagykovácsiban, 
Telkiben és Remeteszőlősön.

Fotópályázat Perbál - 2019.
Perbál Község önKorMányzata a Pro budajenő 

egyesület szaKMaI felügyelete és bonyolítása Mellett 
fotóPályázatot ír KI Perbál – 2019 fotóPályázat cíMMel.

a feltételeKről részletesen a KözségI HonlaPon  - 
a Perbal.Hu – n leHet tájéKozódnI.

Perbál (színes vagy monokróm). Minden kép indulhat, 
ami Perbálon vagy bármilyen kötődéssel Perbálról készült. 
A kép feltöltéskor a megjegyzés rovatban röviden le kell 
írni, hogy a kép miként kapcsolódik a településhez. 

Ügysegédi Ügyfélfogadás változása

tIsztelt ügyfeleInK!
a Pest MegyeI KorMányHIvatal 

budaKeszI járásI HIvatalánaK ügysegédI 
ügyfélfogadására Perbálon 

a fő u. 8. száM alatt 
MInden HónaP első csütörtöKI naPján 

8-11 óráIg Kerül sor.
PMKH budaKeszI járásI HIvatala

A rendezőség arra kéri az alkotókat, hogy a pályázatot 
értelmezzék sokoldalúan. 

- Alkotásaik mutassák be a település épített örökségét,   
 történelmi helyeit, a perbáliak mindennapjait és ünne-
 peit, az itt élők és az ide dolgozni járók napi munkáját,
  a  természeti környezetet, a tájat, és a hely minden   
 vonzerejét. 
- Képeikkel villantsák fel a még fellelhető hagyományokat. 
- Mutassák be a képeken, milyennek látják Perbált. 
- Örökítsék meg testvérvárosaikkal szövődött kapcsolatai-  
 kat, az ott élők életét. Fotózzák le a - Perbálról elszár-
 mazott híres embereket. 

P e r b á l  k a t e g ó r i a  d í j a z á s a
I. hely 30 ezer forintos vásárlási utalvány 
II. hely 15 ezer forintos vásárlási utalvány 
III. hely 10 ezer forintos vásárlási utalvány 
Kiemelt képek: könyvjutalom
P á l y á z a t i  n a p t á r 
Képfeltöltési lehetőség: 2019. július 15.- augusztus 15. 
Zsűrizés határideje: 2019. augusztus 24. –
Eredmény közzététele: 2019. szeptember 4. 
Kiállítás megnyitó és díjátadás: 2019. szeptember 7.
Kiállítás megnyitó és díjátadás: Közösségi Ház 

 fIdesz-KdnP:  62,47 %

 dK: 12,99 %

 MoMentuM: 11,3 %

 MszP: 4,42 %

 MKKP: 3,12 %

 jobbIK: 2,47 %

 lMP: 1,82 %

 MI HazánK:  1,17 %

 MunKásPárt: 0,26 %
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Közlekedési Élményprogram az óvodában
Óvodánk sikeresen pályázott a Generali biztosító által meghirdetett Szimba in-
tézményi pályázatán, ahol közlekedésbiztonsági élményprogramot, valamint 
a közlekedést segítő eszközcsomagot nyertünk a gyerekeknek 150ezer Forint 

értékben. Májusban került sor a program 
lebo-nyolítására. A rossz időjárás miatt a 
tornateremben rendezték be a kresz pályát, 
ahol a kicsik kipróbálhatták magukat. A 
játékosra, mozgalmasra szervezett progra-
mon a gyerekek tevékenyen vettek részt, 
gyakorolhatták a biztonságos közlekedés 
szabályait. Megismerkedhettek a zebra, a 
közlekedési lámpa szerepével, kipróbálhat-
ták a körforgalmat a közlekedésben. 

A gyermekközpontú, színvonalas program a gyerekek figyelmét maximálisan 
ráirányította a közlekedésbiztonság fontosságára. A legjobban az ajándékként ka-
pott két futóbiciklinek, és két rollernek örültek, mellyel azóta is nagy örömmel 
játszanak az udvaron. Major Hajnalka óvodapedagógus

"Szól a kakukk, a rigó!...”
Minden év májusában megemlékezünk a Madarak és fák napjáról az óvodánkban.

Ilyenkor verseket, énekeket, játékokat „tanítunk” a gyerekeknek. Madarakat 
rajzolunk, ragasztunk, beszélgetünk, játszunk. 

Nagy izgalommal várták a gyerekek Koós Kolost, aki digitális bemutató 
keretében gyakorlati ismereteket, tanácsokat adott nekünk 

a madarak védelmével, etetésével kapcsolatban.
Az udvaron elhelyezett odúkat is megnéztük, hogy raktak-e bele tojásokat 

a madarak, vannak-e benne fiókák. Felhívta a figyelmünket arra is, 
megfigyelhető és felismerhető, melyik madárnak milyen a hangja. Sokszor 

hallgatjuk a madarak csiripelését, ők ezzel hálálják meg nekünk azt, 
hogy egész télen folyamatosan etettük és itattuk őket. 

Köszönjük Koós Kolos madarásznak az egész éves munkáját, 
hogy ismereteit megosztotta velünk és a gyerekekkel.

Molnár-Kiss Aranka óvodapedagógus

ballagás
Óvodánkban minden évben a 
május az évzárók és ballagás 
hónapja. Idén a Margaréta 
nagycsoportosok ballagtak 

el ünnepélyes keretek között 
intézményünkből. Műsoruk-
ban ízelítőt adtak abból, mit 
tanultak idén, köszöntötték 
az anyukákat és elbúcsúztak 

óvónőiktől, az óvodás évektől. 
A csoportból huszonnégyen 
kezdik meg szeptemberben az 

iskolai tanulmányaikat. 
soK sIKert KívánunK neKIK 

a továbbIaKban!

Óvodai felvétel 
a 2019/2020-as 

nevelési évre
Áprilisban zajlott óvodánk-
ban a beiratkozás, melynek 

során felvételi előjegyzésbe 
vettük a gyermekeket. Intéz-
ményünk száz férőhelyes, így 
– bár az óvodánk népszerű a 

környéken – a perbáli gyerme-
keket tudtuk felvenni, törvényi 

kötelezettségünknél fogva. 
Ennek eredményeként 

huszonkilenc gyermek nyer 
felvételt óvodánkba a követ-

kező nevelési évre. Az óvodások 
négy, úgynevezett tiszta 

csoportba vannak szervezve – 
egy csoportba huszonöt főt 

tudunk elhelyezni.

KÉZMU" VES KIÁLLÍTÁS 
Harmadik éve rendezünk kiállítást tornatermünkben óvodásaink 

kézműves munkáiból. Idén is minden csopor-

tunk képviseltette magát: szebbnél-szebb 

rajzokat, festményeket és más, különböző 

technikákkal készült műveket tekinthettek 

meg azok, akik május 20-24 között 
tornatermünkbe látogattak. 

A kiállítással szeretnénk ízelítőt adni az 

intézményünkben folyó munkából, illetve 

bemutatni, hogyan fejlődnek a gyermekek 

az évek során és milyen különböző tech-
nikákkal ismerkednek meg nálunk.

:
I S K O L A I  H Í R E K

V e r s e n y  e r e d m é n y e k
Helyi német nemzetiségi énekverseny

Az idei tanévben a Közösségi Házban rendeztük meg a német nemzetiségi énekver-
senyt április végén, melyen tanulóink 86 fővel vettek részt. A zsűri a résztvevők 
részére kiemelt arany, arany, ezüst és bronz minősítéseket adott át. Köszönjük a 
Német Nemzetiségi Önkormányzat támogatását, melyből a jutalmazást segítették.

Helyi német nyelvi tesztverseny
Iskolánk április 8-13. között rendezte meg hagyományos helyi német nyelvi teszt-
versenyét, melyen valamennyi tanulónk részt vett. Minden osztály a korcsoport-
jának megfelelő német nyelvi tesztlapot oldott meg. A tanulók jutalmazását a 
Német Nemzetiségi Önkormányzat támogatta.

Országos német nemzetiségi versmondó verseny
A német nemzetiségi verseny országos döntőjébe bejutott két tanulónk. Kemény 
Árven második osztályos tanulónk az országos 6., Gáspár Laura 6.b osztályos tanu-
lónk a 10. helyezést érte el. Gratulálunk a szép eredményekhez!

TrachTag – kirándulás a pilisszentiváni nemzetiségi tanösvényen
Április 29-én a „TrachTag” nap divatbemutatójának 25 nyertes tanulója, valamint 
tanáraik, Kincsesné Kuthy Etelka és Havasi Mónika tanárnő kíséretében Pilisszent-
ivánra utaztunk megtekinteni a német nemzetiségi tanösvényt. Megtudtuk, hogy 
Pilisszentiván német neve Sanktiwan. Ki-
derült az is, hogy a bányászok védőszentje 
Szent Borbála, és megtudtuk, mit is jelen-
tett a rózsamenyasszony. Meglátogattuk a 
temetőt, sőt a sváb tájházba is betekinthet-
tünk. Sok érdekességet megtudhattunk a 
svábokról, nagyon örülünk, hogy részt ve-
hettünk ezen a jutalom kiránduláson. 

Kis-Tamás Julianna (8. osztály)

Sündör és Niru – 
könyvbemutató 

a Közösségi Házban
Április 16-án iskolánk 3. 

és 4. osztályos tanulói számára 
könyvbemutatót tartott 

Borbáth Péter. Az írót elkísérte 
barátja, DJ Panda is. 

Megismertük a beszédes 
Sündört és a csendes Nirut. 

Beszélgettünk arról, hogy ki mit 
gyűjt, miért fontosak a barátok. 

Megismerkedtünk 
a könyvsorozat új részével, 
melyből az író többször is 

felolvasott, s mivel a főhősökkel 
egy különleges világba 

csöppentünk a gyerekekkel 
együtt, különleges dolgot 

gyűjtöttünk: érdekes, 
különleges zajokat. 

A gyűjtött zajok pedig 
Panda keze nyomán élvezetes 

muzsikává váltak. 
A program végén négy diákunk 
interjút készített vendégeinkkel. 

Bakai Anikó

Papír-, vas- 
és elektronikai 

hulladékgyűjtés

Köszönjük a szülőknek, a falu 

lakosságának, segítőknek és 

tanulóinknak, hogy részt vettek 

az iskola javára szervezett 

papír-,vas- és elektronikai 

hulladékgyűjtésen. Köszön-

jük Juhászné Szatmári Irén 

tanárnőnek, hogy a 

hulladékgyűjtést megszervezte, 

irányította. A bevételt iskolai 

programokra fogja fordítani 

az iskola. 
Bors Andrea

intézményvezető

„MERT OLVASNI MENŐ” - azaz irodalom jelmezben
Április 27-én a 26. Budapesti Nemzetközi Könyvfesztiválon, a Millenárison várták 
a szervezők azokat a diákcsoportokat, akik kedvenc irodalmi műveik szereplőinek 

alakját, ruháit magukra öltve 
jelmezeikkel és előadásukkal
népszerűsítik az olvasást. Isko-
lánkból egy lelkes csapat töltöt-
te tavaszi szünetének pár napját
az Időfutár című regényt népsze-
rűsítő jelenetek megírásával, jel-
mezek kitalálásával, tolókocsi 
kölcsönzéssel, plakát készítésé-
vel. Nagyon élvezték. A szereplő 
csapat tagjai: a 8. osztályból Bá-

rány Réka, Herendi Réka, Kis-Tamás Julianna, Szabó Szilvia, a 7. osztályból 
Kovácsevics Mira, a 6.a osztályból Herendi Kinga.
Diószegi Endre tanár úr, a Magyar Irodalomtörténeti Társaság Tanári tagozatának 
elnöke adja majd át a jelmezverseny díját, melyet a lányok az iskolában vehetnek át.

 Herendi Zita szülő
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Fióka köbméter, 
madárdecibel

M A D Á R V I L Á G

A madárfiókák fölnevelése közvetlen 
hatással van a növények fejlődésére. 
A Pilisi Parkerdőgazdaság korábbi
vezetése fölismerte ezt, és ipari mére-
tekben állították elő a mesterséges 
fészekodúkat. A történetbe a szerencse 
is belejátszott, amikor egyik évben 
megint elkövetkezett a hernyóinvázió. 
Olyan lombpusztítást végeznek a her-
nyók, hogy helyenként levél sem ma-
rad az ágakon. Abban az évben azon-
ban volt egy terület, ahol a pusztítás
nem volt nagyobb a szokásos, mond-
hatni rendes mértéknél. Ezen a terü-
leten egy kísérleti fészekodú telep mű-
ködött, ahol a gondos madárszülők 
aprólékosan megtisztították a fákat - 
minden növényvédő szernél olcsóbban 

és hatékonyabban. Mikor az erdészet 
vezetősége szembesült a helyzettel, vé-
geztek egy kis számítást és úgy talál-
ták, hogy a mesterséges költőodúk 
gyártása, üzemeltetése együttesen is 
bőven megéri, ha ezzel elkerülhető az 
a köbméterben mérhető kiesés, ami a 
fák fejlődésében bekövetkezik.
  Madarászként számomra sokkal fon-
tosabb az a kiesés, ami decibelben 
mérhető. Az énekesmadarak fogyat-
kozása minden fejlett mezőgazdaságú
régióban jellemző. Nehéz nem észre-
venni az üresen maradó fecske vagy 
gólyafészket, vagy az öreg cseresznyefa 
hegyéről eltűnt feketerigó hiányát. 
Amikor gyerekeknek tartok foglalko-
zást a természetben, mindig elmon-
dom nekik, hogy a madarász többet 
használja a fülét, mint a szemét. A 
módszer viszont azzal jár, hogy az 
ember meghallja az erdők lassú és szo-
morú csöndesülését. Először Schmidt 
Egon írt erről - ma már az angliai 

Királyi Madárvédelmi Társaság is a 
madárének megőrzéséért kampányol. 
Vajon ki figyel föl a perbáli focipálya 
mellett éneklő nádiposzátára, vagy 
a búbos banka 
halk „upupup” 
hangjára, a 
gyurgyalagok fu-
volázásáról nem 
is beszélve? Ha 
eltűnnek ezek a 
hangok, az nem 
csupán elkeserítő 
lesz, de annak 
a betegségnek a 
tünete, amely 
már most is 
pusztít körülöt-
tünk. Amíg ve-
lünk vannak, és a hangjuk elkísér a 
magasból vagy a határból behallat-
szik, addig még tudunk segíteni rajtuk. 
De ha elhallgatnak, már nem fogjuk 
tudni visszahozni őket. Koós Kolos

A Z  E G Y H Á Z K Ö Z S É G  H Í R E I
A Szt. Anna templomban történt januári tűzeset után nem sokkal 
elkezdődött a templom belső felújításának előkészítése.
  Jelenleg a terveztetési eljárás zajlik, ezt Szuromi Imre építész fogja 
össze, és több szakember bevonásával dolgozik.  Ennek keretében 
már megtörtént a helyszíni bejárás, melyen jelen volt Klaniczay Péter 
műemlék-felügyelő, Smohay András a Székesfehérvári Egyházmegyei 
Múzeum igazgatója, Szuromi Imre építész, Hegedűs Jenő elektromos 
vezető tervező, valamint az egyházközség képviseletében Harkai Gábor 
plébános, Benedek Balázs lelkipásztori kisegítő és Székely Zsolt egyház-
községi képviselő.
  A felújítás magában foglalja a villamos-hálózat, a hangosítás, és a 
fűtés teljes felújítását, illetve a festést, valamint a megsemmisült oltár 
újjáépítése is megtörténik.
Ezek közül a legnehezebb kérdésnek egyelőre a fűtés korszerűsítése 
bizonyul, melynek megoldása során fontos szempont az anyagi fenn-
tarthatóság is.
  A jelenlegi szembemiséző oltárról a művészettörténeti kutatás során 
kiderült, hogy a leégett főoltár előtti, korábbi főoltár része volt. Emiatt 
a régi oltár az újban nemcsak a megmaradt faragványok beépítésével, 
hanem a korábbi főoltár asztalban is tovább élne.
Az Egyházközségi képviselő-testület emiatt a liturgikus teret is újragon-
dolja. Ez egy új szembemiséző oltárt és hozzá stílusban illő ambót és 
keresztutat is jelent.
A képviselő-testület tagjai örömmel fogadják a templomba járó hívek 
véleményét arról, milyen legyen az új liturgikus tér, hogy a megújuló temp-
lombelső mindenki számára tetsző, a szentmise áldozat bemutatására 
alkalmas, méltó és egységes összhatású hellyé alakuljon.

Az Egyházközség elnyert egy egyházmegyei pályázati forrást, amely 
lehetővé teszi a Plébánián már működő közösségi rendezvények, 
programok, táborok „megtámogatását”, sportszerek vásárlását (ping 
pong, csocsó, tollas felszerelés, …), a plébánia konyhájának korhű 
bebútorozását, valamint konyhai eszközök vásárlását. 
Ezen kívül az Egyházközség május közepén indult a Magyar Falu Program 
keretében meghirdetett pályázaton, amelynek több összetevője is van. Az 
elnyert pályázat egyrészt lehetővé tenné a plébánia teljes külső felújítását, 
utólagos nedvesség elleni 
szigetelését. Másrészt további 
forrásokat teremtene az 
Egyházközség által szer-
vezett közösségi programok 
szervezéséhez (működési 
költségek, eszközbeszer-
zések). 
  Ezen kívül a pályázat tartal-
mazza egy közösségszervező 
személy bértámogatását is. 
Az Egyházközség terve az, 
hogy minél többen tudjanak 
bekapcsolódni a különböző 
közösségi programokba, 
szervezett előadásokba. 
A közösségi programok, 
előadások, táborok nyitottak, 
minden érdeklődőt szeretettel vár az Egyházközség!   

bérmálás perbálon 
Június 15-én 16 órakor 

a Szt. Anna templomban 
bérmálás lesz, melyen 

Spányi Antal püspök atya 
lesz a vendégünk. 

Az ünnepélyes szentmise 
keretében hat perbáli, 

három tinnyei, két telki és egy 
pilisvörösvári fiatal 

nyeri el a Szentlélek megerősítő
ajándékát

Szakköri évzáró 
és kiállıítás megnyitó

Május 24-én délután tartottuk a hagyományos iskolai szak-
köri évzárónkat és kiállítás megnyitónkat, melyen az öko-,né-
met-,média- és rajzszakkör, a svábtánc, néptánc és az énekkar 
mutatkozott be. 
  A svábtánccsoport nyitotta meg a rendezvényt, felkészítő 

tanáruk Rintek Nóra Szvetlána. 
Iskolánk elsősökből álló énekkarát 
és a néptánccsoportot Czakó Péter 
tanító és a Kodoba Béla Zeneisko-
la tanárai, tanulói kísérték népi 
vonós hangszereken. A programot
és a szakköröket Csátiné Varga 
Mónika tanítónő mutatta be. 

A rajzszakkörök, a német honismeret szakkör 
alkotásai, a média szakkörön készített fotók, valamint a 
felsős technika órákon készült makettek kerültek kiállításra. 
A táncosok és az énekkar műsorát gyönyörűen keretezték a 
rajzok, festmények, makettek, mintamásolatok. 
Minden évben nagy élmény ez, hiszen a gyerekek a szülők 
és egymás előtt bemutathatják az egész éves munkájukat.                             
A kiállítás még egy hétig volt látható a Közösségi Házban.
Nagy örömünkre a programot és a kiállítást sok szülő tekin-
tette meg. Minden szakkörvezető, gyerek és közreműködő 
munkáját megköszönjük!

Csátiné Varga Mónika

Szurkolók az állatokért
A 2. osztály Hajdó Zselyke anyukája segítségével egy szuper 
programon vehetett részt. Vendégül láthattuk a „Szurkolók 
az állatokért” szervezet tagjait. Nagy volt a várakozás, sokat 
beszélgettünk az állatokról, az állattartásról, az állatvédelem-
ről és még kutyaeledel adományt is gyűjtöttünk. A program-
ról a szervezők által írt cikkből idézünk: 
  „Szeretnénk, ha minden nap ilyen csodásan kezdődne! Per-
bálon a Kis-forrás Német Nemzetiségi Általános Iskola 2. osz-
tálya invitált meg minket. A „Felelős állattartás gyerekeknek” 
című programunk hatalmas sikerrel zajlott le. Hozzátesszük, 
hogy a gyerekek csodálatosak, ügyesek és nagyon okosak 
voltak! Ez a nap azért is volt különleges, mert „Teletál 
Tibi” is csatlakozott hozzánk, és isteni finom desszertekkel 
vendégelte meg a gyerekeket a Teletál Ételfutár jóvoltából. 
Köszönet a lelkiismeretes osztályfőnöküknek, és a tanári gár-
dának, hogy ilyen tájékozott, nyitott és őszinte gyerekeket 
nevelnek! A gyerekek egytől egyig, nálunk jelesre vizsgáztak. 
Velünk tartottak az újonnan megalakult komáromi csapa-
tunk tagjai, valamint az Újpest, Vidi és Fradi szurkolói tábor 
képviselői is, és nagyon jól bevált csapattagunk Vass Ádám és 

Bonnie kutyája, „A kiegyensúlyozott kutyákért” oldal vezetője is 
velünk volt. Köszönjük az adományokat, amit a gyerekek 
a védenceinknek gyűjtöttek. Az adomány teljes egészét a 
komáromi csapatunk vitte el, és adja olyan helyre, ahol a 
legnagyobb szükség van rá! Köszönjük a meghívást, a sok 
csillogó és boldog gyerekszemeket!” – írták a „Szurkolók az 
állatokért” szervezet tagjai. 
Az osztály tanulói és az iskola nevében mi is köszönjük, hogy 
eljöttek hozzánk, nagy élményt szereztek a gyerekeknek és a gye-
rekek sokat tanultak. 

Csátiné Varga Mónika

„Hat tojásos” 
  légykapófészek 
  Kolos odútelepéről
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A Patakok Életmód Egyesület céljai között szerepel a lakosság 
körében az egészséges életmód elveinek terjesztése, a jobb 
életminőség elősegítése. Ennek elérése érdekében egészség-
megőrző programokat szervezünk, melyen több alkalommal 
is részt vettek a perbáli Tovább Élni Egyesület tagjai. 
  A Tovább Élni Egyesület súlyosan és enyhén sérült gyerme-
kek és fiatalok lakhatásával és foglalkoztatásával összefüggő 
szolgáltatásokat nyújt már 1990 óta. 1996-tól működő 
Szociális Foglalkoztató Műhelyük biztosítja lakói számára a 
tartalmas és kereső munkatevékenységet, mellyel teljesebb 
életet élhetnek a bentlakók. A lakóközösség kialakításán túl a 
tágabb környezettel való kapcsolatépítésre is nagy hangsúlyt 
fektetnek, látogatják a község különböző rendezvényeit. 
A két egyesület közötti kapcsolat hosszú évekre nyúlik 
vissza. Gyűjtöttünk részükre adomány formájában tartós 
élelmiszereket, de támogatjuk őket önállóan is ruhákkal, a 
készségfejlesztő órákhoz színes ceruzákkal, kartonlapokkal, 
mosószerrel. 
  A Tovább Élni Egyesületnek Perbálon jelenleg negyven-
egy lakója van, ebből tizenhat halmozottan -, tizenhárom 
közepesen sérült fiatal szinte folyamatos felügyeletet 
igényel. Tizenkét gondozó váltott műszakban, napi 24 
órában látja el a bent lakók körüli feladatokat. Alkalomsze-
rűen plusz öt főre számíthatnak, akik besegítenek a gon-

dozásba, vagy éppen kórházba viszik a betegeket, kontrollra 
a visszarendelteket.  A gondozók a napi rutin mellett nagy 
figyelmet fordítanak arra, hogy az aktív itt lakók elfoglalják 
magukat, valamilyen kreatív tevékenységet végezzenek.
Gyöngyöt fűznek, szőnyeget szőnek, veteményes kertet 
gondoznak. A kész munkáikat értékesítik, az ebből befolyt 
bevételből kirándulásokat szerveznek. A budapesti Műcsar-
nokban az Építészeti kiállítás keretében még június végéig 
megtekinthető a legutóbbi munkájuk, az idén készült 
4m x 4m szőtt szőnyeg, az egyesület életéről készült 

montázsok kíséretében.
Látogatásunk alkalmával 
nagy munka közepére 
csöppentünk, épp festés 
és konyha felújítás folyt, 
amiben a gondozottak 
aktívan részt vettek. 
A szolidaritás nemcsak az 
emberi fájdalom és szen-
vedés iránti megértésre 

és empátiára, de a rászorultak felismerésére, a mellettük való 
kiállásra, a lehetőségek figyelembe vételével a támogatásra is 
vonatkozik.
  A Tovább Élni Egyesület híven nevéhez, próbálja pozitívan 
megélni a mindennapokat, a legjobbat kihozva abból, ami 
a rendelkezésükre áll. Sajnos ez nem mindig elég, ezért 
szívesen fogadnak adományokat, elsősorban élelmiszer 
(tartós, vagy otthon termelt zöldség, gyümölcs); kreatív 
foglalkoztatáshoz anyagok; ruha- és asztalnemű formájában. 
Nyaranta két hetes turnusokban érkeznek önkéntes diákok 
(idén magyar, spanyol, török), akik segítik a munkájukat, 
de egész évben szívesen fogadják a helyiek segítségét is.  
Az Egyesület élete a „Fiatalok Tovább Élni” néven 
a facebookon követhető. Tegyünk értük!

A  P ATA K O K  E G Y E S Ü L E T  H Í R E I

Szomszédolás helyett
- ezúttal maradtunk ITTHON, PERBÁLON

tudtad? Az értelmi intelligencia és a 

kreativitás magas értéke nem biztos, hogy 

egybeesik egy ember esetében. Vagyis nem 

feltétlenül a legintelligensebb emberek 

a legkreatívabbak, a magas értelmi intel-

ligencia inkább konvergens (összetartó, 

egy megoldás felé vezető), a magas szintű 

alkotókészség pedig inkább divergens 

(széttartó, több megoldás felé vezető) 

gondolkodást feltételez.

2074 Perbál, Ipari Park 4. (Zimbo melle�)Címünk:
 

nyitv
a ta

rtá
s:

H-P: 0
6:00 - 1

8:00

SZo: 0
7:00 - 1

6:00

KEDVEZŐ

Benzinkút!
Telefon: 06-26 631-229 06-30 211-1700

Kínálatunkból:
Esz 95-ös benzin, gázolaj
cégeknek üzemanyag ügyfélkártya-program
kenőanyagok, ízzók, gázpalack, üdítő, 
jégkrém, édesség

Irodáinkban előzetes időpont-egyeztetéssel 
várjuk kedves Ügyfeleinket. 

Teljes körű ügyintézés, az értékbecsléstől 
az adásvételi szerződésig! 

Várjuk eladó és kiadó ingatlanok tulajdonosainak ajánlatait 
Budakesziről és környékéről, és a főváros II. és XII. kerületéből.

10 éve a térség ingatlanpiaci szereplőinek 
szolgálatában!

A MIOSZ tagja, az etikus ingatlanos-névjegyzékben regisztrálva.
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2 0 1 9. 

Ju’ LiUS
 26-27-28.

Az idei Anna-napi Búcsú alkalmával adományokat gyűjtünk 
a tűzkárt szenvedett templomunk javára. 

Kérjük, keressék az adománygyűjtő pontokat!

u’ csu’
erba’ li

Július 27. szombat
P l é b á n i a 

17:00 Egyházközség-történeti kiállítás
P l é b á n i a k e r t 

17:30 LÁDAFIA BÁBSZÍNHÁZ 
N a g y s á t o r

18:00 KATI BÁR 
21:00 VOODOO PAPA DUÓ

Retro disco Landszmann Zsoltival
A plébánia kertjében a reisner pincészet borait 

és töki pompost lehet fogyasztani. 

áu’ csu’
erbáa’ li áu’ csu’

erbáa’ li áu’ csu’
erbáa’ li áu’ csu’

erbáa’ li

Vo

odoo Papa Duó

Parno Graszt

Július 28. vasárnap
S z t .  A n n a  t e m p l o m
10:30 Ünnepi szentmise

N a g y s z í n p a d 
A mise után ÉRDEMÉREM ÁTADÁS15:00 Szenior tánc, Mazsorett, Tücskök, Ringlein sváb tánccsoport Budajenő-Telki Székely Társulat

P l é b á n i a k e r t
Netz produkció: kreatívkodás, játékok, örömzene, örömtánc 

B ú c s ú t é r
Középkori élményműhelylovagi fegyvermustra a középkorból és szalmavárostrom

G a s z t r o u d v a r
Kürtőskalács, Töki pompos
 Biatorbágyi serház, Fagyi

Kézműves vásár
N a g y s á t o r 

20:00 PARNO GRASZT 
DJ RODRIGO (ARG)

Július 26. péntek

S z t .  A n n a  t e m p l o m

18:00 PERBÁLI MAKLÁRI JÓZSEF KÓRUS 

hangversenye 

vezényel: lantosné megyesi schwartz Dóra

N a g y s á t o r

kapunyitás: 19:30

20:00 Kézműves sörök kóstolója 

katona csabával és a sörpanoráma válogatott söreivel 

Zenél a SCHWAB’N ROSES

táncház a buDakeszi HERCEG TÁNCCSOPORTTAL

az este folyamán a plébániakertben 

a reisner pincészet borait, zsuzsa asszony sajtjait 

és töki pompost lehet fogyasztani.

Mazsorett
Május 17-19-én A. kategóriában, május
24-26. között pedig B. kategóriában 
zajlott a Magyar Látványtánc Sportszövetség 
által rendezett Országos Bajnokság a 
Pestszentimrei Sportkastélyban. A sikeres 
területi kvalifikáció után a Perbáli  Jáz-
min és Írisz Mazsorett összesen huszon-
három versenyzővel, négy tánccal indult 
a bajnokságon, ahonnan két ezüst és egy 
aranyéremmel térhettek haza.
A Jázminok kezdték legkorábban a 
versenyzést, május 19-én léptek színpadra 
„Mulass velünk Jackson” című táncukkal – 
ezt a koreográfiát a területi kvalifikáció során elért magas 
pontszám miatt a zsűri A. kategóriába sorolta át, így a 
lányok a profik között versenyeztek.
  Óriási küzdelemben, életük első A. kategóriás versenyén, 
eddigi legjobb versenyeredményükkel II. helyezést értek el,  
0,2 pont különbséggel maradtak csak le az aranyéremről.
Május 24-én a B. kategóriás bajnoksággal folytatódott a 
lányok versenye.  Először Kemény Árven Nóra “It’s my life” 
című szóló produkciója következett, ezzel Árven IV. helyen 
végzett,  majd az Íriszek léptek színpadra  „Tánc az életem” 
című számukkal. Korábbi pontszámunkon jelentősen javít-
va, II. helyezést értek el.
Ezután következett a Jázminok „Egy csepp élet” című 
koreográfiája. Látványos előadásukkal a zsűri tetszését is 
elnyerték, és versenytársaikat maguk mögé utasítva feláll-
hattak a dobogó legfelső fokára. Eredményeikkel A 
és B kategóriában is kvalifikálták magukat a júniusi 
Európa Bajnokságra.

  Köszönjük Gulyás Rékának a csapatok felkészítését, a 
lányoknak a szorgalmas és kitartó munkát, a szülőknek és 
szurkolóknak a töretlen lelkesedést,  a perbáli Kis-forrás
Német Nemzetiségi Általános Iskolának a próbahelyszín 
biztosítását.
Gratulálunk a lányoknak a szép eredményekhez, a Jázminokra 
pedig vár az Európa Bajnokság, szurkoljunk nekik mindannyian!

e r e d M é n y e K

Perbál i  Ír isz  Mazsorett
• Majorette és Twirling bottal/Twirling – Gyermek – Formáció
 kategória: „Tánc az életem” II. helyezés  (59 pont)
• Majorette és Twirling bottal/Twirling – Mini – Szóló   
 kategória: „It’s my life” IV. helyezés (55 pont)

Perbáli Jázmin Mazsorett
• Majorette és Twirling bottal/Twirling – Junior – Formáció   
 kategória: „Egy csepp élet” I. helyezés (69,5 pont)
• Majorette és Twirling Vegyes – Junior – Formáció kategória:   
 „Mulass velünk Jackson” A. kategória II. helyezés (75,2 pont)
 

Szép eredmények az Országos Bajnokságon

Nyugdíjas társaimmal együtt örömmel 
vettünk részt az elmúlt időszak különböző 
rendezvényein. Említhetjük a Tücsök Cite-
razenekar fennállásának 30. évfordulóját, 
vagy a Könnyűzene a Templomért jótékony-
sági koncertet a Közösségi Házban. Jelen
voltunk a perbáli németajkú lakosság 
kitelepítési évfordulójának megemlékezési 
ünnepségén is.                                                                                         
  Klubnapunkon emlékeztünk Radnóti 
Miklósra, születésének 110. évfordulója 
kapcsán a Nem tudhatom című költeményé-
vel. Majd a háború szörnyűségeit Gyárfás 
Endre: Csak tréfa volt megrendítő versével 

idéztük fel, mintegy figyelmeztetésül a jelen 
kor embereinek.
  Táncos lábú asszonyaink felléptek Zsám-
békon a „Tavaszi színek kavalkádja” nevű 
rendezvény programján. Nagy sikert arat-
tak! Tóth Krisztina Apollónia által vezetett 
szenior örömtáncuk méltán kap egyre több 
elismerést és díjat!  
Újra volt filmvetítés is, ezúttal Ivana Trump
önéletrajzi írásából készült amerikai alkotást 
láttuk, melynek címe: Mindent a szerelemért.                                                                                                                                     
 Az elmúlt hónapban ünnepeltük meg 
Bodnár Györgyi hetven éves születésnap-
ját. Meglepetésként közösen díszítettük 

fel klubunkat. Az ünnepi tortát Siklósiné 
Marika sütötte, aki gondoskodott gyertyáról 
és tűzijátékról is. A köszöntő vers írását, el-
mondását rám bízták. Szomolányiné Irén-
ke pedig színes gyöngyökből fűzött aprócska 
virágokkal kedveskedett az éppen jelenlévő 
nyugdíjas társainak. 
  Miután Önkormányzatunk anyagilag 
is támogatja a település közösségeit, ezért 
abba a jó helyzetbe kerültünk, hogy már 
tervezhetjük, szervezhetjük az autóbuszos, 
több napos kirándulásunkat. Köszönjük!    

Esztergomi Istvánné klubtag

A  N Y U G D Í J A S  K L U B  H Í R E I
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az épület sem volt megfelelő, rengeteg 
munka volt csak az, hogy egyáltalán 
minimális színházi technikát tudjanak 
ott kialakítani. 
Ennek ellenére mindenki, aki lejött 
– vidéki színházakból és Budapestről 
egyaránt érkeztek színészek – nagyon 
lelkes volt és jó hangulattal indult a 
közös munka.
  2010-ben lettünk a társulat teljes 
jogú tagjai, de akkor már évek óta 
részt vettünk a munkában. Főszere-
peket és kisebb szerepeket egyaránt 
kaptunk, 2012-ben pedig megszerez-
tük a Színész I. minősítést is 
a Dühöngő című előadásunkkal.
Ebben a társulatban több olyan 
darabban is játszottunk, amelyben 

színészi és zenészi minőségben is 
megjelentünk, ebből pedig sokat 
profitáltunk.
  Amit Budapesten nem tanultunk 
meg, azt Jeles András rendezőtől Szom-
bathelyen megtanultuk. Mellette Falusi 
Anikónak is rengeteget köszönhetünk, 
aki énekelni tanított minket.
á d á M :  - 2009-ben kezdtünk el 
közösen zenélni. Írtunk saját számokat 
és muzsikáltunk megzenésített verseket 
is, nekem pedig voltak angol nyelvű 
szerzeményeim, ezeket átdolgoztuk 
duóra, később már Timi írta a magyar 
szövegeinket.
Szombathelyen elhívtak minket több 
gála-, és beszélgetős műsorba zenél-
ni, itt sok rutint szereztünk és külön 

figyelmet is kaptunk.
2014-ben aztán felmondtunk a társu-
latnál, aminek több oka volt. Mege-
légeltük az igazságtalan helyzeteket, 
a rossz kommunikációt, és a kisebb-
nagyobb hazugságokat, amelyek 
megnehezítették, sőt egyre inkább 
ellehetetlenítették a munkánkat.

„vissza a gyökerekhez” 
és egy új fejezet

t I M I :  - Amikor Szombathelyről 
visszajöttünk, Piliscsabán telepedtünk 
le és elkezdtünk a Pázmány Péter 
Katolikus Egyetemen teológiát hallgatni. 
Még Szombathelyen ismerkedtünk 
meg egy római katolikus atyával, 
Miszori Zoltánnal, aki nagy hatással 

volt ránk. Hozzá jártunk 
az esküvőnk előtt jegyes 
oktatásra, később az 
ottani házas közösség-
be is bekapcsolódtunk, 
elmélyültünk a hitünk-
ben és egyre inkább 
az fogalmazódott meg 
bennünk, hogy ha még 
valamiről akarunk tanul-
ni az életben, akkor ez az.
  2015 elején megszüle-
tett az első gyermekünk 
Misi, majd következő 

évben költöztünk Perbálra; először 
a szüleimhez, de már akkor nagyon 
szerettük volna saját otthont. Erre 
akkor semmi esély nem mutatkozott, 
aztán végül sok szerencsés összjátéknak 
köszönhetően 2018 decemberében 
– a második gyermekünk, Ágoston 
megszületése után közel egy évvel - 
beköltöztünk a saját házunkba.

a közös önkifejezés eszköze: 
a zene

ádáM: - 2012-ben volt az első gyerek-
koncertünk, akkor még nem saját 
dalokkal, hanem gyerekkorunkból 
kedves számokkal koncerteztünk. 
Később egyre több saját szerze-
ményünk lett. 2015-ben adtuk ki 

az első gyerek lemezünket, a Picuri 
Murit. Azóta sok olyan helyen is kon-
certeztünk, amire büszkék vagyunk, 
sok új számot írtunk és szeretnénk 
majd ennek a lemeznek folytatást. 
Sokan azt hiszik, hogy a gyerekeknek 
„bármi jó”. A mi tapasztalatunk 
viszont az, hogy a gyerekek igenis 
igényesek zeneileg, sőt mi több: meg 
is mondják, hogy mi az, ami tetszik és 
mi az, ami nem tetszik nekik.
2017-ben egy új zenei projektbe 
vágtunk bele: létrehoztuk a Califor-
nia Special-t, amiben Timi énekel, 
én pedig az éneklés mellett gitáro-
zok és szájharmonikázok. Ez egy 
vidám, pörgős, napfényes hangulatú 
örömzene, amiről úgy érezzük jelen-
leg a legközelebb áll hozzánk és jól is 
áll nekünk. Egyelőre feldolgozásokat 
játszunk, de már saját számokon is 
dolgozunk.
t I M I :  - Számunkra a zene 
az önkifejezés miatt nagyon fontos. 
A személyiségünknél fogva pedig erre 
nagy szükségünk van. 

Tóth Anna

színész-zenész házaspár
Az iskolás éveim alatt mindig szívesen 
részt vettem a szavaló versenyeken és 
dráma csoportba is jártam, de ezen 
kívül nem volt más kapcsolódásom a 
színészethez. Én is elég naivan álltam 
hozzá ehhez a témához, tulajdonkép-
pen bele se gondoltam, hol képzik a 
színészeket vagy, hogy a színművésze-
tire ugyanúgy felvételizni kell, mint 
más felsőoktatási intézménybe. 
Aztán az érettségi után három évig a 
Shakespeare Színművészeti Akadémiára 
jártam. Ezidő alatt – mivel annyira 
jól éreztem ott magamat - nem 
is próbáltam meg az egyetemre 
felvételizni. 
  Itt a képességeink és az elméleti 
tudásunk sokat fejlődött, de azt, hogy 
hogyan néz ki a színházi struktúra 
nem lehet iskola padból megtanul-
ni. Ehhez részt kell venni a színházi 
életben. 
Az Akadémián töltött utolsó évben 
egy zenés társulatban kezdtem el 
játszani, illetve alternatív társulatok 
munkájában is részt vettem, ezáltal 
sok darabban szerepeltem a következő 
másfél év alatt. 
Majd Silló Sándor rendező hatására – 
aki az Akadémián osztályfőnököm volt 
– Timivel jelentkeztünk Szombathelyre, 
ahova először csak Timit vették fel, 
majd kerülő úton engem is, így együtt 
kezdtük meg az ottani tanulmányain-
kat.

a közös élet kezdetei – 
tanulás és színház szombathelyen

t I M I :  - 2007-ben költöztünk le 
Szombathelyre, az első évad pedig 
2008-ban kezdődött. Addig csak kép-
zés volt, utána jött a társulat. Egy ideig 

t I M I :  - Perbálon születtem; a helyi 
általános iskola elvégzése után 
Budapestre jártam egy dráma tagoza-
tos gimnáziumba. Engem ott kez-
dett el igazán érdekelni a színház, az 
ének-zene, és úgy egyáltalán az előadó 
művészet. Ekkor még nem volt kris-
tálytiszta, hogy ezzel mit akarok 
kezdeni, csak azt éreztem: ezek 
foglalkoztatnak. Amikor negyedikes 
lettem, addigra megfogalmazódott, 
hogy a színház felé szeretnék 

b e M u t a t K o z I K      l é v a I  T i m e a  és P O P P R E  Á d á m

orientálódni. Akkor még naiv 
voltam és egyáltalán nem tud-
tam, milyen megpróbáltatás egy 
színművészetis felvételi. Így hát 
az elsőre elég felkészület-
lenül mentem el, nem is sik-
erült, de ezek után még több 

felvételin is részt vettem, egyre 
nagyobb gyakorlattal és egyre 

jobban vágytam arra, hogy lehetőleg 
a kaposvári színművészeti egyetemen 
tanulhassak.
Az érettségi után a Keleti István 
Művészeti Iskolába jártam, amely több 
színházi stúdióval is kapcsolatban állt, 
így kerültem a Kolibri Színház 
stúdiójába. 
  Még gimnazista végzősként a dráma 
tanárom elhívott egy alternatív társu-
lathoz, ahol ő is játszott és rendezett. 
Ennél a társulatnál ismerkedtünk meg 
Ádámmal két évvel később, Gorkij 
Éjjeli menedékének próbáján, ahol 
ő kezdetben zenészként vett részt, 
majd – mivel később kiderült, hogy 
ő is színész – ráosztottak egy szerepet. 
Hamarosan egy pár lettünk és evidens 
lett, hogy onnantól kezdve együtt 
felvételiztünk több színművészeti 
egyetemre. 
2007-ben bekerültünk az akkor 
induló Szombathelyi Weöres Sán-
dor Színház stúdiójába és a színház 
életébe; innentől datáljuk a mi közös 
életünket. 
á d á M :  - Pilisszentivánon nőttem fel 
és Budapesten jártam gimnáziumba. 
Nagyon sokáig nem tudtam igazán, 
hogy mivel szeretnék foglalkozni 
érettségi után. A zenélés mindig is 
nagyon érdekelt; a gimi alatt kezdtem 
el énekelni, majd később gitározni. 

K Ö N Y V TÁ R
A könyvtár az iskola

nyári szünetében
június 18-tól július 30-ig

heti egy alkalommal
KEDDENKÉNT 14-18 ÓRÁIG

NYITVA TART. 
Az augusztusi nyitvatartás 

a technikai feltételek függvénye, 
ezért erről a júliusi lapszámban 

tájékozódhatnak majd 
a kedves olvasók.

Minden régi és új olvasónkat
szeretettel várjuk nyáron is!

alternatív társulatokban 

játszottak és a szombathelyi 

Weöres sándor színház tagjai 

is voltak, jelenleg gyerekeknek 

és felnőtteknek szóló zenei 

projektjeikben muzsikálnak. 

színházról, zenéről, önkife-

jezésről, hitről is beszélgettÜnk 

lévai tímeával 

és poppre ádámmal.

"Számunkra a zene 
az önkifejezés miatt 
nagyon fontos. 
A személyiségünknél 
fogva pedig erre  
szükségünk van." 




